
Protokół posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej 

z dnia 12 września 2017r. 
 

Posiedzenie otworzył o godz. 8:30 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan 
Rajchelt, który powitał członków komisji. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Jan Rajchelt 
Tadeusz Lammel 
Tomasz Maćkowiak 
Łukasz Wawrzyniak 
oraz 
Jolanta Litka – Skarbnik Gminy 
 
Przedmiot posiedzenia : 
Kontrola wykonania funduszu sołeckiego za 2016r. oraz sprzedaży majątku gminy w 
2016r. i I półroczu 2017r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Jolanta Litka poinformowała, że w 2016r. z tytułu sprzedaży 
mienia zaplanowano 2.411.643zł, a wpłynęło 4.111.576,25zł za: 
- 5 działek w Krzyżownikach o powierzchni 8,4324ha wpłynęło 3.709.030zł,  
- 4 działki w Tulcach o powierzchni 0,2829ha wpłynęło 401.485zł.  
Ponadto uregulowana została ostatnia rata za sprzedaż mieszkania w wysokości 1061,25zł. 
Radny Rajchelt zapytał czy niniejsze środki są już na rachunku gminy? 
Pani Skarbnik potwierdziła, że wszystko zostało uregulowane i nie ma żadnych należności z 
tego tytułu. 

Następnie radnym przedłożona została w celach kontrolnych dokumentacja związana 
z wykonaniem funduszu sołeckiego za 2016r. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w przypadku sołectw: Kleszczewo, Markowice, 
Poklatki, Krerowo wydatki które nie zostały zrealizowane w roku ubiegłym będą wykonane, 
ale ze środków budżetu gminy. Pani Skarbnik wyjaśniła, że pula środków sołeckich dotyczy 
roku kalendarzowego, czyli wydatki niezrealizowane w danym roku nie podlegają refundacji. 

Radny Wawrzyniak stwierdził, że w związku z tym gmina ma mniej środków niż 
gdyby wskazane sołectwa wykorzystały swoje środki. 

Pani Skarbnik stwierdziła, że 40% zwrot z niewykorzystanej w sumie kwoty 
62.431,89zł stanowiłby ok. 24.000zł. 

Radny Wawrzyniak stwierdził, że te środki powinny być wykorzystywane, a 
odpowiedzialnymi za to są sołtysi. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w przypadku dróg czy chodników działania sołtysów  
uzależnione są od np. projektów. 

Radny Rajchelt zauważył, że mieszkańcy podczas zebrań wiejskich zostali 
poinformowani, że zadanie w danym roku nie zostanie zrealizowane, a przeniesione na 
kolejny rok. 

Pani Skarbnik dodała, że zarówno w sołectwie Poklatki jak i Krerowo sprawa dotyczy 
budowy chodnika. 

Następnie Pani Skarbnik omówiła stopień realizacji funduszu sołeckiego w 2016r. w 
poszczególnych sołectwach: 
sołectwo plan (zł) wykonanie (zł) 
Bylin 8920 8920 
Gowarzewo 31741 31714,14 
Kleszczewo 25012 1948,20 
Komorniki 17743 16510,01 



Krerowo 14538 2384,79 
Krzyżowniki 13871 13616,91 
Markowice 14252 12221,56 
Nagradowice 18410 7098,54 
Poklatki 12030 945,44 
Śródka 15839 15826,84 
Tulce 31741 30480,70 
Zimin 16220 16217,98 
 
Wśród wydatków niezrealizowanych Pani Skarbnik wymieniła: 
- Kleszczewo: budowa oświetlenia ul. Owocowa, 
- Nagradowice: budowa oświetlenia, plac zabaw i wiata, 
- Poklatki: budowa chodnika, 
- Tulce: znaki drogowe i rajd rowerowy, 
- Komorniki: nie zrealizowano w całości wydatków zaplanowanych na festyn, 
- Markowice: drzewka ozdobne, nie zrealizowano w całości wydatków na malowanie 
świetlicy. 
 
W roku 2017 wydatki funduszu sołeckiego prezentują się następująco: 

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

          

Bylin 300,00 trutka 0,00 0,00 

9 269,25 8 969,25 

remont drogi  od wiaduktu w 

kierunku Bylina 0,00 0,00 

      0,00   

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Gowarzewo 10 000,00 plac zabaw i sport 0,00   

  10 000,00 park 0,00   

  10 000,00 straż 0,00   

  1 500,00 festyn i rajd 0,00   

33 223,10 1 723,10 utrzymanie strażnicy 0,00   

      0,00   

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Kleszczewo 200,00 obsługa zebrania 0,00   

  2 100,00 deratyzacja 0,00   

  21 575,85 oświetlenie przy P. Swiderskiej 0,00   

27 375,85 3 500,00 szkolenie strażaków 0,00   

      0,00   

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Komorniki 1 500,00 festyn rodzinny 1 503,06   

  7 000,00 progi zwalniające 0,00   



  2 000,00 tablica ogłoszeń 0,00   

  2 000,00 

remont placu zabaw, chodnik, 

boisko 0,00   

  1 100,00 trutka na gryzonie 0,00   

  1 000,00 siatka do bramek na boisko 999,00   

  1 500,00 montaż TOJ-TOJ na 5 m-cy 400,00   

  2 000,00 dofinansowanie OSP 0,00   

18 339,16 239,16 nasadzenie drzew 0,00   

      2 902,06 0,00 

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Krerowo 1 548,00 Festyn 1 204,71   

  500,00 utrzymanie salki 170,00   

  2 000,00 zakup tablicy informacyjnej     

  650,00 deratyzacja      

15 481,97 10 783,97 budowa chodnika na cmentarz 1 374,71   

      2 749,42 12 153,21 

   

    

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Krzyżowniki 1 400,00 festyn 933,05   

  600,00 deratyzacja 0,00   

14 352,39 12 352,39 wyposażenie świetlicy 0,00   

      933,05   

     

  

Fundusz 
sołecki na 
2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Markowice 1 490,00 mikołajki dla dzieci     

  600,00 utrzymanie salki 184,50   

  1 300,00 deratyzacja 0,00   

14 950,40 11 560,40 
uporządkowanie terenu przy 

stawie, placu zabaw, posianie 

trawy, nasadzenia 0,00   

      184,50   

   

    

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Nagradowic
e 300,00 świetlica 298,91   

  9 700,00 piłkochwyty 10 419,64   

  

5 000,00 

stół do pin ponga 

5 000,00 

  

  
karuzela tarczowa na placu 

zabaw   



  500,00 

znak ograniczenia prędkości do 

budynku nr 4 0,00   

  1 500,00 teatrzyk dla dzieci     

  671,39 drzewka przy placu zabaw     

18 671,39 1 000,00 

tablica informacyjna przy 

ośrodku zdrowia     

      15 718,55 11 311,06 

   

    

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Poklatki 550,00 deratyzacja 0,00   

  1 500,00 festyn rodzinny 1 439,49   

  700,00 budowa placu na ognisko 684,90   

12 824,12 10 074,12 budowa chodnika II etap     

      2 124,39 11 084,56 

   

    

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Śródka 1 400,00 

biblioteka sąsiedzka zakupy 900, 

usługi 500 565,20   

  1 300,00 

warsztaty dla dorosłych 1.000 

zakupy, 300 usługi 0,00   

  1 300,00 Festyn 1 080,33   

  1 000,00 deratyzacja 0,00   

  445,43 utrzymanie porządku   53,70   

16 445,43 11 000,00 wyposażenie świetlicy 0,00   

      1 699,23   

   

    

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Tulce 2 000,00 sprzątanie lasu 1 999,83   

  2 000,00 rajd rowerowy 2 x 249,64   

  3 333,00 ławki i stół Nad Stawem 3 333,00   

  3 300,00 festyn szkolny 3 392,20   

  

4 267,00 

stół do tenisa, trzepak 4267,0 0,00   

   trzepak 2.0  urządzenie do ćwiczeń 4 000,00   

  8 000,00 altanka Nad Stawem 8 000,00   

33 223,10 10 323,10 wyposażenie świetlicy 680,99   

      21 655,66   

   

    

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Zimin 3 000,00 festyn, koło gospodyń 1 800,38   



  500,00 zakup kosza 0,00   

  1 000,00 deratyzacja 0,00   

  2 500,00 

zakup 2 lamp oraz przycięcie 

gałęzi przy szkole 0,00   

17 209,57 10 209,57 remont strażnicy 9 902,39   

      11 702,77   

   

    

  

Fundusz 
sołecki na 

2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Szewce 10 564,95 

zakup altany ogrodowej, stół i 6 

ław - doposażenie placu zabaw 10 564,95   

10 564,95   Sołtys Jacek Walkowiak 10 564,95 0,00 

   

    

  

Fundusz 
sołecki                       

na 2017r.   

Wykonanie 
2017r. 

Środki 
niewykorzystane 

z 2016r. 

Tanibórz 400,00 deratyzacja 0,00   

  960,00 festyn wiejski 959,32   

9 667,92 8 307,92 wyposażenie placu zabaw 408,00   

      1 367,32   

 
Radny Wawrzyniak zapytał czy istnieje plan budowy boiska w Gowarzewie i projekt 
zagospodarowania tamtejszego parku? 
Pan Paweł Siudziński poinformował, że zamiar budowy boiska został zgłoszony do Starostwa 
Powiatowego w Poznaniu i nie było do niego uwag. 
Pani Nowicka wyjaśniła, że wyłoniona zastała firma, która przygotowuje projekt 
zagospodarowania parku w Gowarzewie. Park wpisany jest do rejestru zabytków więc 
wymagana jest też opinia konserwatora zabytków. 
 
Pani Skarbnik podkreśliła konieczność realizacji zadań z funduszu sołeckiego do końca 
listopada br. 
Radny Wawrzyniak poparł zasadność tego terminu i stwierdził, że zaplanowane w funduszu 
sołeckim środki powinny być wydatkowane. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zakończeniem czynności kontrolnych 
przedłożonej dokumentacji oraz brakiem pytań Przewodniczący Rajchelt zakończył 
posiedzenie komisji o godz. 10:30. 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
 
Komisja Rewizyjna w składzie: 
Przewodniczący Komisji:  Jan Rajchelt      ………………………. 
Wiceprzewodniczący komisji:           Łukasz Wawrzyniak               ………………………. 
Członkowie:     Tadeusz Lammel    ……………………….            

Tomasz Maćkowiak               ……………………….. 
Maciej Szafrański    ………………………..

               


